
P R O T O K Ó Ł NrV/2015 
z V Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 4 marca 2015 roku w sali obrad Urzędu 
Miejskiego w Człuchowie, al. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 14.00 do 15.55 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Józefowska 
Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
1. Ryszard Szybajło - Burmistrz Miasta 
2. Maciej Pestka - Zastępca Burmistrza 
3.Maria Pazda -Sekretarz 
4. Hanna Adamowska - Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. w Człuchowie 
5. Ewa Osińska - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Człuchowie 
6. Jacek Mroziewicz - Komendant Straży Miejskiej w Człuchowie 
7. Karol Dziemiańczyk - I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Człuchowie 
8. Krzysztof Bartczak - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Człuchowie 
9. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum; 
b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej. 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady Miejskiej. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej, w tym z realizacji Strategii Integracji i Rozwiązywania 
Problemów Społecznych. 

5. Informacja i ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście za 2014 rok. 
6. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

a) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto 
z otaczającym śródmieściem w Człuchowie; 

b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi oświaty i komunikację pomiędzy ulicami Tadeusza 
Kościuszki i Średnią w Człuchowie; 

c) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu dla działki nr 963/7 przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie; 

d) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu obejmującego: Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro Miejskie Małe i Ośrodek 
Sportu i Rekreacji (OSiR) nad Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie; 

e) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2015 rok; 
f) w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania; 
g) w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. 
w Człuchowie; 

h) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
i) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności; 
j) w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów; 
k) w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których znajdują 
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się domki letniskowe, nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno - wypoczynkowe, 
a powstają odpady komunalne oraz ustalenia opłaty zagospodarowanie tymi odpadami; 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 
z dotychczasowym dzierżawcą. 

7. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad V sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie obrad i stwierdzenie kworum 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska dokonała otwarcia obrad V sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 
Powitała radnych, pracowników urzędu i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności 
stwierdziła, że: w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji i obrady są prawomocne do podjęcia uchwał. 

b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad 

Przewodnicząca Rady E. Józefo wska zapytała, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad? 

Burmistrz R. Szybajło poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie 6 podpunktu eł) 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia porozumienia - umowy partnerskiej dotyczącej „Projektu 
poprawa efektywności energetycznej oraz rozwój OZE w Chojnicko-Człuchowskim Miejskim 
Obszarze Funkcjonalnym". 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy jeszcze ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad 
sesji, wobec braku innych zmian zapytała kto jest za zmianą porządku obrad w zakresie zgłoszonym 
przez pana Burmistrza? 

Głosowanie: „za"' - 15 osób, „przeciw" - 0 osób: wstrzymało się - 0 osób przy 15 głosujących. 

c) przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała czy są jakieś uwagi do protokołu z IV sesji Rady 
Miejskiej. Protokół był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Uwag nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z obrad IV 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: „za" - 15 osób, „przeciw" - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
15 głosujących. 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr IV/2015 z dnia 09.02.2015 r. 

Ad. pkt 2 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady. 

Burmistrz R. Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i realizacji uchwał Rady Miejskiej za okres 
od 07.02.2015 r. do 03.03.2015 r., — które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt 3 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto z radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos. 

Radny J. Górny 1) uznał, że z jednym z zapytań wstrzyma się do punktu 9 porządku obrad - wolne 
wnioski, 2) skierował do burmistrza pytanie dot. ul. Wyszyńskiego - zaznaczył, że po zmianie 
organizacji ruchu na ul. Długosza na jednokierunkowy, ruch na ul. Wyszyńskiego bardzo wzrósł, 
w związku z tym pyta czy dałoby się ograniczyć na tej ulicy prędkość do 40 km/h i wprowadzić zakaz 
dla tirów oraz przedłużyć ten zakaz na część ulicy koło garaży, ponieważ nawierzchnie wyłożone 
z kostki szybko ulegają zniszczeniu; 3) poinformował, że przy wyjeździe na Al. Wojska Polskiego 
koło Stomatologii „Uśmiechnij się" jest skarpa zasłaniająca widoczność od strony Chojnic, poprosił 
o interwencję w tej sprawie. 

Radny T. Golec potwierdził słowa przedmówcy, że zza wskazanego wału ziemnego nie widać, co 
dzieje się na drodze, dodał, że do niego również docierały sugestie od kierowców, żeby zniwelować 
ten wał. 

W związku z brakiem innych pytań przewodnicząca Rady E. Józefowska przeszła do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Ad. pkt 4 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w oparciu o analizę 
lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej, w tym z realizacji Strategii Integracji 
i Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska przypomniała, że dyrektor MOPS złożyła bardzo obszerne 
sprawozdanie na ten temat, dodała, że wszyscy radni otrzymali to sprawozdanie drogą elektroniczną, 
w związku z tym zapytała, czy radni widzą potrzebę odczytywania treści sprawozdania, ponieważ 
radni potwierdzili, że zapoznali się z treścią w/w sprawozdania poprosiła przewodniczącą Komisji 
Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych o przedstawienie opinii komisji na temat 
sprawozdania. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych U. Trzebiatowska 
poinformowała, że komisja bardzo dokładnie zapoznała się z czterema programami i sprawozdaniami, 
które przedstawiła na posiedzeniu komisji pani dyrektor, wszystkie zostały przyjęte przez komisję bez 
uwag - wymienione sprawozdania stanowią załączniki nr 4, 5, 6 i 7 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 5 
Informacja i ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście za 2014 rok. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska z uwagi na nieobecność któregoś z prokuratorów, którzy 
usprawiedliwili swoją nieobecność pisemnie, poprosiła wiceprzewodniczącego Rady J. Górnego 
o odczytanie informacji Prokuratora Rejonowego w Człuchowie dot. stanu przestępczości i jej 
zwalczania na terenie Rejonu Człuchowskiego w 2014 r. — usprawiedliwienie nieobecności stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady J. Górny wyjaśnił, że w piśmie mowa o terenie obejmującym nie tylko 
miasto Człuchów, ale również inne gminy powiatu człuchowskiego oraz Gminę Konarzyny, następnie 
odczytał treść informacji - stanowiącej załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o zabranie głosu Komendanta Straży Pożarnej 
Krzysztofa Bartczaka. 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej K. Bartczak przedstawił informację dot. 
częściowo miasta, a częściowo powiatu, poinformował, że w roku 2014 straż interweniowała średnio 
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co 11 godzin i 32 minuty, dodał, że ilość zdarzeń miała tendencję spadkową, w ubiegłym roku straż 
pożarna zanotowała 760 zdarzeń w powiecie - czyli o 13,25% mniej niż w roku 2013, w samym 
mieście zdarzeń było 171, czyli jest to spadek o 22,3% w stosunku do roku poprzedniego, liczba 
pożarów zmniejszyła się o 25%, miejscowych zdarzeń również było mniej - o 32,1%, zanotowano 
tylko wzrost alarmów fałszywych; pożary, które zdarzały się na terenie miasta były to zazwyczaj 
pożary niewielkie, najczęściej wybuchały w budynkach mieszkalnych i środkach transportu, 
przyczyną pożarów najczęściej jest tzw. czynnik ludzki, czyli nieostrożność osób dorosłych, 
nieprawidłowa eksploatacja urządzeń grzewczych. Poinformował, że w 2014 r. miało miejsce 
w powiecie 16 wypadków drogowych, w mieście - 7. OSP interweniowały na terenie Człuchowa 
12 razy, dodał, że to ok. 12% zanotowanych przez PSP zdarzeń na terenie miasta. Wyjaśnił, że poza 
działalnością ratowniczą wykonywane są czynności kontrolne w zakresie przestrzegania przepisów 
p/poż, stanu dróg ewakuacyjnych, składowania materiałów łatwopalnych na drogach ewakuacyjnych, 
odbyło się 11 kontroli odbiorowych obiektów, zarejestrowano 90 miejsc wypoczynku letniego. Dodał, 
że straż pożarna realizuje również działania prewencyjne, w ramach których skontrolowano 
6 kąpielisk i obiektów przy wodnych. Podsumował, że szczegółową informację z zakresu ochrony 
przeciwpożarowej miasta Człuchów w roku 2014 złożył podczas posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego - w/w informacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska uprzedziła, że poprosi o opinię Przewodniczącego Komisji 
Bezpieczeństwa Publicznego na temat przedstawionych informacji o stanie bezpieczeństwa po 
wysłuchaniu wszystkich trzech informacji i poprosiła o zabranie głosu zastępcę Komendanta 
Powiatowego Policji Karola Dziemiańczyka. 
I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji K. Dziemiańczyk poinformował, że w skrócie omówi 
informację przygotowaną na piśmie, podzielił zagadnienie na kilka podstawowych aspektów 
działalności policji, są to: bezpieczeństwo w ruchu drogowym - w 2014 r. w mieście zanotowano 8 
wypadków drogowych, tj. o 1 więcej niż w 2013 r.„ notowano również spadek ilości kolizji, ofiar 
śmiertelnych w wypadkach drogowych nie odnotowano, w zakresie wykrywania kierujących w stanie 
nietrzeźwości lub w stanie po użyciu alkoholu liczby były podobne do tych z roku 2013; porządek 
publiczny - odnotowano na terenie powiatu człuchowskiego 460 kradzieży na wykroczenie, zniszczeń 
mienia było 51, zakłócania spokoju i porządku publicznego 304, zaśmiecania ponad 100, 
nieobyczajnych wybryków było 62, spożywania alkoholu w miejscach objętych zakazem 286, palenia 
tytoniu w miejscach objętych zakazem 22. Podsumował, że w porównaniu do roku 2013 w zakresie 
porządku publicznego odnotowano wzrost wykrywalności wykroczeń na terenie miasta; przestępczość 
kryminalna - odnotowano 1119 przestępstw tj. o 100 mniej niż w roku poprzednim, wykrywalność 
wyniosła 46% (w roku 2013 - 42%), wzrost wykrywalności przy lekkim spadku ilości czynów, bójki 
i pobicia na terenie całego powiatu były notowane 8 razy, a rozboje 3, rok wcześniej było ich 10. 
Dodał, że policja prowadzi szeroko pojętą działalność profilaktyczną, szereg działań jest słuchaczom 
znana, programów profilaktycznych jest również mnóstwo, realizowane są często we współpracy np. 
z Urzędem Miejskim, ze szkołami, przedszkolami, MOPS-em i praktycznie ze wszystkimi służbami 
mundurowymi - szczegółowa informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
m. Człuchowa za rok 2014 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska podziękowała za przedstawienie informacji i poprosiła 
o informację Komendanta Straży Miejskiej Jacka Mroziewicza. 
Komendant Straży Miejskiej J. Mroziewicz poinformował, że w 2014 r. zanotowano ok. 40%-owy 
spadek wykroczeń w każdej kategorii, przedstawił dane statystyczne zawarte w informacji, która 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Dodał, że planuje w najbliższym czasie rozbudowę 
monitoringu i poprawę wydajności systemu kamer, wprowadzenie stałych patroli wodnych 
i rowerowych, kolejną sprawą jest wprowadzenie strefy płatnego parkowania. Podsumowując 
podziękował radnym i Komisji Bezpieczeństwa Publicznego za szerokie spojrzenie na bezpieczeństwo 
w mieście, a komendantom innych służb podziękował za dobrą współpracę. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska podziękowała Komendantowi SM za udzielenie informacji 
i zapytała czy są pytania do panów komendantów, wobec braku pytań poprosiła o opinię 
przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego Marka Latawca. 
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego M. Latawiec poinformował, że komisja 
zaopiniowała pozytywnie przestawione informacje, szczegółowo zapoznała się z nimi na swoim 
posiedzeniu, we wszystkich widoczny jest spadek przestępczości, więc tendencję tę należy uznać za 
prawidłową. 

O głos poprosił jeszcze I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji K. Dziemiańczyk, który 
w imieniu funkcjonariuszy i komendanta podziękował za wsparcie finansowe w 2014 r., za 
partycypację w zakupie radiowozu, co z pewnością przyczyni się do poprawy stanu bezpieczeństwa 
w mieście, podziękował również komisji bezpieczeństwa za aktywną współpracę. 

Ad. pkt 6 
Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare 
Miasto z otaczającym śródmieściem w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy ktoś ma pytania do projektu uchwały. W związku 
z brakiem pytań i uwag przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę 
mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto z otaczającym śródmieściem 
w Człuchowie, zanim radni zagłosowali zwróciła się o opinię Komisji Budżetu i Infrastruktury 
Miejskiej. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Miejskiej G. Misztal poinformowała, że opinia 
komisji jest pozytywna. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
,.za" - 15 głosów, ,.przeciw'" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwale Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.22.2015 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniowa, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto 
z otaczającym śródmieściem w Człuchowie - stanowi ona załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi oświaty i komunikację pomiędzy ulicami 
Tadeusza Kościuszki i Średnią w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię odnośnie w/w projektu uchwały 
Przewodniczącą Komisji Budżetu i Infrastruktury Miejskiej G. Misztal. 

Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt tej uchwały został uchwalony już na 
poprzedniej sesji, ale został uchylony przez organ nadzoru wojewody, podobnie jak 2 inne projekty 
uchwał w sprawie planów zagospodarowania przestrzennego, w związku z tym wszystkie 3 projekty 
po poprawkach wynikających z uwag nadzoru były 2 marca br. opiniowane ponownie przez komisję, 
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niniejszy projekt został zaopiniowany pozytywnie większością głosów, przy 3 głosach przeciwnych. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są uwagi do projektu uchwały. 

W związku z tym, że uwag nie zgłoszono Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za 
podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu pod zabudowę mieszkaniową, usługi oświaty i komunikację pomiędzy ulicami 
Tadeusza Kościuszki i Średnią w Człuchowie. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 12 głosów, „przeciw" - 2 głosy, wstrzymała się - 1 osoba 

Rada dwunastoma głosami „za" przy 2 przeciwnych i 1 wstrzymującym podjęła uchwałę Rady 
Miejskiej w Człuchowie Nr V.23.2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę mieszkaniową., usługi oświaty 
i komunikację pomiędzy ulicami Tadeusza Kościuszki i Średnią w Człuchowie - która stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu dla działki nr 963/7 przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 
Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany jednogłośnie na posiedzeniu komisji 2 marca br., dodała, że jest to nowy projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu dla działki nr 963/7 
przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie; 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.24.2015 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu dla 
działki nr 963/7 przy ul. Skrzetuskiego w Człuchowie - która stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
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terenu obejmującego: Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro Miejskie Małe i Ośrodek 
Sportu i Rekreacji (OSiR) nad Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 
Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt uchwały był jednym z trzech 
zakwestionowanych przez nadzór wojewody, był również omawiany na posiedzeniu komisji 2 marca 
i jednogłośnie uzyskał pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
obejmującego: Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro Miejskie Małe i Ośrodek Sportu 
i Rekreacji (OSiR) nad Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie ,,za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.25.2015 w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
obejmującego: Grodzisko, Zamek, Las Komunalny, Jezioro Miejskie Małe i Ośrodek Sportu 
i Rekreacji (OSiR) nad Jeziorem Rychnowskim w Człuchowie - która stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2015 rok 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt uchwały również był omówiony na 
posiedzeniu komisji 2 marca br., jeżeli chodzi o planowane dochody to ulegają one zmniejszeniu 
o kwotę 2 min 63 tys. ze względu na aktualizację planu dochodów z tytułu dotacji z budżetu państwa 
na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej oraz z uwagi na zmniejszenie o 17 021 zł subwencji 
oświatowej, przekłada się to automatycznie na stronę wydatkową, wydatki w oświacie ulegają 
zmniejszeniu w szkole podstawowej o 10 tys. i w gimnazjum o 7 021 zł, zmniejszeniu ulega również 
plan na pomoc społeczną o 2 min zł na podstawie decyzji Wojewody Pomorskiego, poza tym zmiany 
w budżecie polegają na zmniejszeniu kwot na inwestycje po odbytych przetargach, dot. to ul. Łąkowej 
o 90 tys., o 30 tys. zmniejsza się wydatek na zagospodarowanie terenu przy ul. Wyszyńskiego i o 90 
tys. zmniejsza się również wydatek na zakup materiałów do utwardzania dróg i oraz o 20 tys. 
utrzymanie zimowe dróg, zwiększa się natomiast wydatki na urządzenie placu zabaw na os. Witosa 
o 100 tys. zł i o 130 tys. zł na utwardzenie dróg. To są główne korekty w naszym budżecie. Projekt 
uchwały uzyskał pozytywną opinię komisji. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie 
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wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2015 rok. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, ..przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „„za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.26.2015 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2015 rok - która stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusje nad ww: uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

utworzenia odrębnego obwodu głosowania 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 
Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że komisja omawiała projekt tej uchwały, 
w związku z tym, że w maju odbędą się wybory prezydenckie jest propozycja utworzenia w szpitalu 
odrębnego obwodu głosowania, projekt tej uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie utworzenia 
odrębnego obwodu głosowania. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie ,,za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.27.2015 w sprawie 
utworzenia odrębnego obwodu głosowania - która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. 
w Człuchowie 

Sekretarz Miasta M. Pazda zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na tym, że § 2 
w uchwale otrzymuje brzmienie „traci moc uchwała Nr XXXIX. 190.2012 Rady Miejskiej 
w Człuchowie z dnia 21 listopada 2012 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez 
Przedsiębiorstwo Komunalne Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Człuchowie", pozostałe 
paragrafy otrzymują nową numerację, § 3 otrzymuje brzmienie „wykonanie uchwały powierza się 
Burmistrzowi'', § 4 „uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia". Uzasadniła, że autopoprawka 
została zgłoszona po to, aby w obrocie prawa lokalnego nie funkcjonowały 2 uchwały, uchwała, która 
została uchylona obejmowała lata 2012-2015, więc rok 2015 powtarza się w tej uchwale, która jest 
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przedłożona dzisiaj do uchwalenia i w tamtej uchwale, w związku z tym wniosek o uchylenie uchwały 
z 2012 r. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 
Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo 
omówiony przez panią Prezes na posiedzeniu komisji, do projektu załączony jest Wieloletni plan 
rozwoju modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2015-2017, 
oprócz kilkunastu ulic przewidzianych do modernizacji urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych jest 
w nim uwzględnione również ujęcie wody na ul. Parkowej oraz większe zadanie, jakim jest 
modernizacja przepompowni na ul. Garbarskiej oraz największe zadanie, z jakim przedsiębiorstwo 
chciałoby się zmierzyć, czyli zaplanowana na lata 2016 i 2017 modernizacja oczyszczalni ścieków za 
kwotę 16 min zł. Dodała, że projekt tej uchwały uzyskał jednogłośnie pozytywną opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto po przyjęciu zgłoszonej autopoprawki jest za 
podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. 
z o.o. w Człuchowie. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za'" - 15 głosów, ..przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.28.2015 w sprawie 
uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. w Człuchowie -
która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Ochrony 
Środowiska i Spraw Społecznych. 
Przewodnicząca Komisji U. Trzebiatowska poinformowała, że komisja omawiała projekt tej uchwały 
na posiedzeniu komisji, komisja bardzo dokładnie zapoznała się z projektem i zaopiniowała go 
jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie wzoru 
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Glosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 
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Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.32.2015 w sprawie 
w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi -
która stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 
stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Ochrony 
Środowiska i Spraw Społecznych. 
Przewodnicząca Komisji U. Trzebiatowska poinformowała, że komisja zajmowała się tą uchwałą i po 
dokładnym zapoznaniu się, została ona przyjęta jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radny P. Zawada zwrócił uwagę na zapis, że kolejna po 9 osobie zamieszkująca w nieruchomości nie 
płaci za wywóz śmieci, uznał, że jest to nie w porządku względem innych mieszkańców, którzy nie 
mieszkają w większych budynkach, jak to się ma do budynków wielorodzinnych, czy on jest 
traktowany jako jedna całość, czy każdy lokal osobno, ponieważ uważa, że zniżka dla mieszkańców 
bloków jest na szkodę przedsiębiorstwa. 
Wiceprzewodniczący Rady J. Górny wyjaśnił, że zapis ten dotyczy dziewiątej osoby w rodzinie, 
w gospodarstwie domowym, a nie w budynku, dotyczy to lokalu lub nieruchomości, jeśli jest to dom 
jednorodzinny. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska upewniła się, że udzielona odpowiedź zadowala pytającego 
i zapytała, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania. 
Nikt więcej nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty 
oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.29.2015 w sprawie 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej pojemności - która stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Ochrony 
Środowiska i Spraw Społecznych. 
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Przewodnicząca Komisji U. Trzebiatowska poinformowała, że komisja również zajmowała się tą 
uchwałą i udzieliła jej jednogłośnie opinii pozytywnej. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
,.za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwale Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.30.2015 w sprawie 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów - która stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których znajdują się 
domki letniskowe, nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno—wypoczynkowe, 
a powstają odpady komunalne oraz ustalenia opłaty zagospodarowanie tymi odpadami 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Ochrony 
Środowiska i Spraw Społecznych. 
Przewodnicząca Komisji U. Trzebiatowska poinformowała, że ta uchwała również uzyskała 
jednogłośnie pozytywną opinię komisji. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radny P. Zawada zapytał, jak ustalenie tej opłaty ma się do ilości osób, które przebywają na terenie 
ogródków działkowych, czy to jest od osoby płatne czy jakoś inaczej będzie rozliczane. 
Wiceprzewodniczący Rady J. Górny wyjaśnił, że zostało to skalkulowane w ten sposób, że każda 
działka została oszacowana na 10 zł rocznie, to jest w sumie wyższa opłata nich dotychczas, dotąd 
właściciele wymienionych w uchwale nieruchomości płacili za fizyczny wywóz nieczystości, nowe 
rozwiązanie wyeliminuje podejście, że śmieci z działek wyrzucane są na terenie miasta, żeby nie 
zapłacić na działce. 

W związku z brakiem innych pytań przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uch wary w sprawie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe, 
nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, a powstają odpady komunalne 
oraz ustalenia opłaty zagospodarowanie tymi odpadami. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 
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Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.31.2015 w sprawie 
w sprawie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których znajdują 
się domki letniskowe, nieruchomości wykorzystywane na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, a 
powstają odpady komunalne oraz ustalenia opłaty zagospodarowanie tymi odpadami - która 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nadww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 
z dotychczasowym dzierżawcą 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt tej uchwały komisja omawiała na 
posiedzeniu, umowa dzierżawy dotyczy Niepublicznego Przedszkola „Bajka" przy ul. Sobieskiego, 
projekt uchwały przewiduje, że umowa może być zawarta jeszcze na rok, został on zaopiniowany 
jednogłośnie za. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię również Przewodniczącego Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. 

Przewodniczący Komisji B. Kapelski potwierdził, że projekt był omawiany na posiedzeniu komisji 
25 lutego, komisja wydała pozytywną opinię. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Radny P. Zawada zaznaczył, że nie miał możliwości zapoznać się z obowiązującą dotychczas umową 
i jej warunkami. 
Wyjaśnień na prośbę przewodniczącej Rady E. Józefowskiej udzielił Burmistrz Miasta R. Szybajło. 

Burmistrz Miasta R. Szybajło poinformował, że obecna umowa wygasa z dniem 31 lipca 2015 r. była 
ona zawarta na 5 lat, czynsz dzierżawny ustalono na poziomie 3500 zł miesięcznie płatne z góry plus 
podatek VAT, na prośbę pani dyrektor, aby jeszcze o rok przedłużyć dzierżawę, przedłożono tę 
uchwałę radnym, sprawa ta była już omawiana na komisjach, uznał, że przedłużenie dzierżawy na rok 
dla miasta nie ma żadnych skutków ubocznych, a prowadzącemu przedszkole zapewnia spokój na ten 
okres, dodał, że miasto nosi się z zamiarem sprzedaży tego obiektu, dzierżawa trwa już wiele lat 
i trzeba będzie usankcjonować własność tego budynku, zanim trzeba będzie wnieść dodatkowe 
nakłady na utrzymanie, dzierżawa to taki półśrodek, w przyszłym roku będzie podjęta próba sprzedaży 
tego budynku, zapewnił, że z taką propozycją do rady wyjdzie. 

Nikt z członków rady nie zadał innych pytań, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała kto jest za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 14 głosów, „przeciw" - 1 głos, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada czternastoma głosami „za" przy 1 głosie przeciwnym podjęła uchwałę Rady Miejskiej 
w Człuchowie Nr V.33.2015 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
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nieruchomości z dotychczasowym dzierżawcą - która stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia porozumienia - umowy partnerskiej dotyczącej „Projektu poprawa 
efektywności energetycznej oraz rozwój OZE w Chojnicko—Człuchowskim Miejskim 
Obszarze Funkcjonalnym 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że projekt tej uchwały był przedmiotem dyskusji 
na komisji, w ramach tego projektu będzie wykonana dokumentacja techniczna termomodernizacji 
budynku gimnazjum i projekt przebudowy MDK, projekt tej uchwały został jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowany. 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy są pytania do projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady J. Górny zaproponował, żeby upublicznić całe zamierzenie MOF 
w mieście, aby nie było niepotrzebnych animozji i pretensji, że włączyliśmy się w coś. z czego miasto 
nie odniesie żadnych korzyści, poprosił o przedstawienie, jak to obecnie wygląda i zapytał jakie są 
zamierzenia w całym MOF. 
Burmistrz Miasta R. Szybajło odpowiedział, że różni burmistrzowie mają różne sposoby 
przekazywania informacji, u sąsiadów na dworzec już powstała siódma koncepcja i przez MOF miała 
pójść budowa Balturium, różne są sposoby prezentacji zamiarów, zaznaczył, że nie należy do ludzi, 
którzy mówią nie mając pokrycia słów w rzeczywistości, zapewnił, że nie będzie obiecywać, że 
dostaniemy pieniądze na dany projekt, jeśli jeszcze nie ma pewności, stąd oszczędność 
w informowaniu o sukcesach, oczywiście sygnalizuje to, ale bez pewności nie podejmuje tematu, bo 
ma świadomość tego, że to dopiero realia pokażą, jakie to są pieniądze i na co. Poinformował, że 
miesiąc marzec będzie tym, w którym dowiemy się, jakie są zamierzenia i decyzje marszałka i jakie 
projekty mają szanse na dofinansowanie i w jakim stopniu, po tej informacji w kwietniu wszystkie 
informacje dot. MOF będzie można upublicznić i usystematyzować, prawda jest też taka, że nie 
wszystko, co zakładaliśmy do MOF jest tam do tej pory, jako przykład podał Przedsiębiorstwo 
Komunalne, które pierwotnie miało zamiar starać się o dofinansowanie modernizacji oczyszczalni 
ścieków przez MOF. ale gdy zaczęło starać się samo poza MOF okazało się, że ma większe szanse 
powodzenia niż przez MOF i na większe, i pewniejsze pieniądze. Dodał, że miasto szuka źródeł 
dofinansowania zwracając uwagę na to, żeby dofinansowanie było jak największe i jak najbardziej 
pewne. Zasugerował, żeby jeszcze poczekać miesiąc i podać informacje, jak będą one już na 100% 
pewne, aby nie rozbudzać nadmiernych nadziei społecznych, lepiej mniej obiecywać i więcej zrobić 
niż na odwrót, poparł inicjatywę upublicznienia informacji o dofinansowaniach przez MOF, ale 
dopiero jak będzie rzetelna i wiarygodna informacja. 

Nie zgłoszono więcej pytań, ani sugestii, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Radv E. Józefowska zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 
porozumienia - umowy partnerskiej dotyczącej „Projektu poprawa efektywności energetycznej oraz 
rozwój OZE w Chojnicko-Człuchowskim Miejskim Obszarze Funkcjonalnym. 

Obecnych przy głosowaniu: 15 radnych 

Głosowanie: 
„za" - 15 głosów, „przeciw" - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 
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Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr V.34.2015 w sprawie 
zatwierdzenia porozumienia - umowy partnerskiej dotyczącej „Projektu poprawa efektywności 
energetycznej oraz rozwój OZE w Chojnicko-Człuchowskim Miejskim Obszarze 
Funkcjonalnym - która stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 7 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji U. Trzebiatowska poinformowała, że Komisja Zdrowia, Ochrony 
Środowiska i Spraw Społecznych obradowała 2 razy: 24 lutego br. analizowała uchwały „śmieciowe", 
a 26 lutego posiedzenie odbyło się na terenie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, gdzie 
członkowie komisji zapoznali się z warunkami, w jakich pracuje MOPS, z Klubem „Nie jesteśmy 
sami" i z warunkami w noclegowni. Dodała, że pani dyrektor szeroko omówiła przedłożone 
sprawozdania. Wyraziła opinię, że niektórzy uczestnicy spotkania, dopiero na tej komisji przekonali 
się ile tak naprawdę robi się w MOPS. 

Przewodnicząca Komisji G. Misztal poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
w okresie między sesjami obradowała raz. Tematem posiedzenia komisji 2 marca było wyłącznie 
omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję. 

Przewodniczący Komisji A. Żebryk poinformował, że Komisja Rewizyjna w omawianym okresie nie 
miała żadnego posiedzenia, dodał, że osobiście uczestniczył jako przewodniczący we wszystkich 
posiedzeniach innych komisji. 

Przewodniczący Komisji M. Latawiec poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego 
obradowała dwukrotnie, w dniach 23 lutego i 2 marca. Na komisji 23 lutego omówiono informacje 
w sprawie bezpieczeństwa przedłożone przez Straż Miejską, straż pożarną i policję, natomiast 2 marca 
omawiano wnioski dot. wprowadzenia strefy płatnego parkowania w centrum miasta. 

Przewodniczący Komisji B. Kapelski poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu odbyła 
jedno posiedzenie, dnia 25 lutego w sprawie zaopiniowania projektów uchwał na sesję, głównym 
tematem było jednak przedszkole, skierował do burmistrza prośbę o powołanie komisji do spraw 
przedszkola. 

Ad. pkt 8 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji 

Zastępca Burmistrza M. Pestka wyjaśnił, że w sprawie znaków ograniczenia prędkości analizowano 
ten temat już na wysokości ul. Traugutta, zapewnił, że zasięgnie opinii starostwa i policji i wówczas 
ustosunkuje się do propozycji radnego J. Górnego; odnośnie zniwelowania skarpy zasłaniającej 
wyjazd na al. Wojska Polskiego zapewnił, że sprawdzi na czyim terenie to leży i jeśli nie na miejskim 
zwróci się do właściciela terenu pisemnie o zniwelowanie skarpy. 

Ad. pkt 9 
Wolne wnioski 

Przewodnicząca Rady E. Józefowska zapytała, czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos. 

Radny B. Kapelski zapytał, czy jest możliwość wykonania na drodze krajowej nr 22 lewoskrętu na 
osiedle Rychnowy Przylesie, zaraz za torami. 
Burmistrz Miasta R. Szybajło odpowiedział, że droga krajowa podlega pod Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad, więc wszystko, co wiąże się z organizacją ruchu na tej drodze jest w gestii 
GDDKiA, ponadto dodał, że odcinek drogi, o którym mowa leży już na terenie gminy wiejskiej i to 
raczej do wójta należałoby się z tym pytaniem zwrócić, uznał, że nie składa żadnej deklaracji w tej 

14 



sprawie, bo nie może, zaznaczył, że GDDKiA również ma określone przepisy dotyczące np. przejść 
dla pieszych i innych elementów organizacji ruchu drogowego, i to właśnie to często powoduje, że 
wnioski gmin nie są uwzględniane, nie był pewien, czy tak nie będzie z tym lewoskrętem. 

Wiceprzewodniczący Rady J. Górny podzielił się sugestią dotyczącą zdjęć radnych na stronie 
internetowej urzędu, uznał, że trzeba się zdecydować albo są wszystkie, albo nie ma żadnych. 
Sekretarz Miasta M. Pazda odpowiedziała, że zależy to wyłącznie od radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady J. Górny poprosił o podjęcie działań, aby zagospodarować nasz Rynek, 
dodał, że chciałby, aby zakończyła się już dyskusja na temat otworzenia deptaka dla ruchu kołowego 
jakąś jednoznaczną decyzją, uznał, że ożywić Rynek mogłaby jakaś mała gastronomia. 
Burmistrz Miasta R. Szybaiło zapewnił, że w najbliższym czasie ukaże się ogłoszenie, że poszukiwana 
jest osoba chętna do prowadzenia działalności na Rynku. 

Wiceprzewodniczący Rady .1. Górny wyraził swój żal w sprawie podziału środków na stowarzyszenia, 
dodał, że jest zaskoczony podziałem środków, pytał dlaczego wspiera się motocross, dlaczego niektóre 
stowarzyszenia, które pobierają opłaty za swoje imprezy, jeszcze dodatkowo dostają pieniądze od 
miasta, są stowarzyszenia, które gros spraw organizacyjnych załatwiają nie biorąc za to żadnych 
pieniędzy, uznał, że gdyby na kulturę przeznaczyć tylko 10% całej puli, która wynosi 400 tys. zł, to 
każde stowarzyszenie zajmujące się kulturą byłoby usatysfakcjonowane, powiedział, że nie rozumie, 
jak chcemy rozbudowywać dom kultury i go promować, jeśli nie ma nawet 1700 zł na licencje dla 
klubu filmowego, zarzucił, że Festiwal Boogie jako jedna z trzech imprez najbardziej promujących 
miasto, został praktycznie pominięty, bo tak odbiera przyznanie tej imprezie 8 tys. zł, podczas gdy 
koszt jej organizacji to 100 tys. zł, przyznał, że na ostatnim spotkaniu stowarzyszenia „Pro Kultura" 
spotkał się rozgoryczeniem spowodowanym właśnie podziałem środków, dodał, że jego osobiście też 
to zabolało, tym bardziej, że motocross otrzymał 39 tys. zł, a jego zdaniem rangą się te imprezy nie 
równają, dodał, że trzeba mieć we wszystkim właściwe proporcje, trzeba docenić pracę społeczną 
i zaangażowanie ludzi, ponadto zasugerował, że źle się odpowiada na pytania mieszkańców, jeśli się 
dowiaduje, że w komisji był ktoś, kto też korzysta z tych środków. 

Burmistrz Miasta R. Szybajło odpowiedział, że już dzisiaj zgłosi radnego do komisji na przyszły rok, 
zdementował informacje, że Dariusz Kłudka jako członek komisji, zabierał głos w kwestii podziału 
środków w kategorii, w której o dofinansowanie starało się stowarzyszenie, którego jest 
przedstawicielem, dodał, że motocross startował w puli „sport" i nie można porównywać tego 
dofinansowania z dofinansowaniem z puli „kultura". Dodał, że jego zdaniem 1 mln zł dotacji rocznie 
na działalność Miejskiego Domu Kultury z budżetu miasta na jego statutowe działanie to i tak duża 
kwota, zaproponował, żeby ktoś, komu się wydaje, że ten milion to za mało, spróbował znaleźć 
w budżecie jeszcze większe pieniądze na MDK. Uznał, że nie było jeszcze takiego roku, żeby na 
festiwal nie było pieniędzy, zawsze wspierał tę imprezę, dodał, że obawia się, że gdyby nie wsparcie 
ze strony miasta ten festiwal wyglądałby zupełnie inaczej. Co do motocrossu podzielił się wrażeniami 
z podsumowania sezonu w Gdyni, w którym uczestniczył osobiście, powiedział, że ten sport promuje 
miasto w bardzo szerokim zakresie, ilość osób na motocrossie jest nieporównywalnie większa niż na 
festiwalu boogie. Podsumował, że to on zatwierdzał podział środków i bierze za to odpowiedzialność, 
zwrócił uwagę, że środków do podziału było 300 tys., a zapotrzebowanie sięgnęło 800 tys. zł, nie 
prosi rady o zwiększenie tych środków, ponieważ trzeba szukać oszczędności. Dodał, że MDK 
otrzymał 1 min zł, a OSiR niecałą połowę tej kwoty, słyszał również głosy, że Piast dostał za dużo, ale 
nie wyobraża sobie, że klub nie dostałby pieniędzy na szkolenie młodzieży, powiedział, że jeżeli w 
MDK brakuje 1700 zł na licencję dla klubu filmowego, to może przydałby się tam audyt, 
podsumował, że nigdy wszyscy nie będą zadowoleni w takich sytuacjach i jest zaskoczony uwagą 
radnego. 

Radny T. Golec wyraził opinię, że 80% stowarzyszeń ubiegających się o dotacje z miasta stara się 
o 100% środków na swoją działalność. 

Radny M. Latawiec uznał, że motocross powinien bardziej akcentować dotację od miasta na swoich 
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imprezach, tymczasem akcentowane jest wsparcie starostwa, które polega na podstawieniu na zawody 
karetki i to z dyżuru. 

Radny T. Golec powiedział, że chciałby się przyłączyć do opinii przedmówcy, bo wbrew pozorom 
problem jest palący, zaproponował, żeby może zmienić proporcje, np. jeżeli 300 tys. jest na wszystkie 
stowarzyszenia, to może niech 100 tys. zł będzie przeznaczone na kulturę, zasugerował, że jest 
gloryfikowany Piast, który żadnych wyczynów w piłce nożnej nie dokonał, a zasłania się pracą 
z młodzieżą, podsumował, że dotowanie Piasta w takiej wysokości jak dotychczas nic miastu nie daje, 
a liczba kibiców na meczach seniorów mówi sama za siebie. 

Burmistrz Miasta R. Szybajło odpowiedział, że przydział środków leży w gestii rady miejskiej, 
możemy w przyszłym roku przesunąć część puli ze sportu na kulturę, jeżeli jest tam takie duże 
zapotrzebowanie, a stowarzyszeń przybywa, podsumował, że podział tych pieniędzy to bardzo trudne 
zadanie. 

Radny B. Kapelski zwrócił uwagę, że nie było w radzie mowy o przekazanych środkach. 
Przewodnicząca Rady E. Józefowska dodała, że rokrocznie rada otrzymywała informację 
o dokonanym podziale tych środków na konkretne stowarzyszenia. 
W odpowiedzi na ten zarzut Burmistrz Miasta R. Szybajło przedstawił fragment sprawozdania 
z działalności z poprzedniej sesji, w którym informował o wysokości przyznanych środków 
w poszczególnych kategoriach, dodał, że informacja była dostępna również na stronie internetowej, 
zaapelował, żeby nie kierować się emocjami, ponieważ to nie jest taka prosta sprawa podzielić środki, 
których jest zdecydowanie za mało. 
Przewodnicząca Rady E. Józefowska odpowiedziała, że chodzi tylko o uzyskanie pełnej, uczciwej 
informacji na ten temat. 
Burmistrz Miasta R. Szybajło odpowiedział, że taka właśnie informacja jest od miesiąca na stronie 
internetowej. 
Radny H. Krusiński poinformował, że Klub Abstynenta Krokus także składał ofertę i śledzono całą 
procedurę. 
Radny Z. Szczepański uznał, że jest zaskoczony, że żadna komisja się nie zajmowała tym tematem. 
Burmistrz Miasta R. Szybajło wyjaśnił, że są to kompetencje burmistrza, tego nie może zrobić rada. to 
burmistrz powołuje komisję spoza rady z klucza, o którym informowano już dawno, dodał, że nie ma 
nic przeciwko temu. żeby radni wypowiadali się na ten temat w trakcie procedury, a siłą stowarzyszeń 
jest też pozyskiwanie środków z innych źródeł. 

Radny B. Kapelski 1) zapytał czy radni powinni mieć legitymacje, 2) zapytał czy na ul. Długosza 
można wyłączyć ruch pojazdów powyżej 3,5 tony, ponieważ jeżdżą tamtędy autobusy i dewastują tą 
drogę. 
Sekretarz Miasta M. Pazda wyjaśniła, że w tej chwili nie ma organu, który mógłby wydać legitymacje 
radnym, organem, który stwierdził wybór na radnego była Miejska Komisja Wyborcza, która 
przekazała radnym zaświadczenia o wyborze. 
Zastępca Burmistrza M. Pestka zapewnił, że zorientuje się w sytuacji na ul. Długosza. 


